

Date: 20 May 2020

التاريخ: 20 مايو 2020

Circular

تعميم

Information Required to be Reflected in Drawings – Title Block


المعلومات الواجب توافرها في الـ Title Block في الرسومات الهندسية

The Council for Regulating the Practice of Engineering Professions has noted, through its review of many Engineering drawings received formally from some Engineering Offices, that such drawings are not approved and signed by the licensed Engineers who performed the design or reviewed the work in accordance with their Engineering disciplines (Architectural, Structural, Electromechanical, etc.). Furthermore, in some cases, it was found that the names of sub-Engineering Offices, assigned by the main Engineering Office or the Client, who carried out Structural design or Electromechanical design work (in the case of projects that cost more than three hundred thousand (300,000) Bahraini Dinars) are not mentioned.

لقد لاحظ مجلس تنظيم مزاولة المهن الهندسية ومن خلال مراجعته للعديد من الخرائط الهندسية التي استلمها رسمياً من بعض المكاتب الهندسية بأنها غير معتمدة وموقعة من قبل المهندسين المرخص لهم سواء قاموا بأعمال التصميم أو المراجعة وحسب التخصص الهندسي (معماري، إنشائي، كهروميكانيكي، إلخ). كما تبين بأنه في بعض الحالات لا يُذكر اسم المكتب الذي قام بأعمال التصميم الإنشائي أو التصميم الكهروميكانيكي (في حالة المشاريع التي تزيد تكلفتها عن ثلاثمائة ألف دينار) وذلك عند قيام مكاتب أخرى بهذه الأعمال عند تكليفها من قبل المكتب الرئيسي المكلف بالمشروع أو الزبون.

Accordingly, and in the interest of all parties involved (whether the Client, main Engineering Office, sub-Engineering Offices or other concerned parties), the Council wishes to emphasize the importance that all licensed Engineering Offices commit to provide the information, as shown in the attached template regarding the Title Block, in their drawings effective 1st June 2020.

من هذا المنطلق، وحرصاً من المجلس على مصلحة الجميع سواءً صاحب المشروع أو المكتب الرئيسي المكلف بالمشروع أو المكاتب الأخرى الداعمة وكذلك جميع الجهات المعنية، فإن المجلس يؤكد على ضرورة التزام جميع المكاتب الهندسية المرخص لها بتوفير المعلومات المبينة في النموذج المرفق بهذا التعميم والخاصة بالـ Title Block، في جميع الرسومات الهندسية الصادرة منها وذلك ابتداءً من تاريخ 1 يونيو 2020م.


المهندسة مريم أحمد جمعان
رئيس مجلس الإدارة

Copies to:

- All Engineering Offices.
- CRPEP's Notice Board & website.
- Municipalities Affairs

نسخة إلى:

- جميع المكاتب الهندسية.
- لوحة الإعلانات والموقع الإلكتروني للمجلس.
- شئون البلديات.

Minimum information required to be reflected in the title block of any Engineering drawing

Revision description, reference drawings, notes or other information as required			
Main Engineering office name / logo			
Sub-Engineering office(s) name(s) / logo(s)			
Review-Engineering office(s) name(s) / logo(s)			
Client name / logo			
Project title			
Drawing title			
Designed by by main engineering office		Drawn by by main engineering office	
Drawing checked by by main engineering office		Drawing approved by by main engineering office	
Drawing Reviewed by by review engineering office		Review approved by by review engineering office	
Drawing Scale on A1 or any other paper size	Status example: concept, preliminary, detailed, tender, IFC, etc	Revision example: A, B, C, etc.	Date
Drawing number			Job No.

Note:
The designer, checker, approver and reviewer details should include:
1- First & surname and signature
2-CRPEP license number